

### 易越石 (1912–2007)

易越石，湖南衡阳人。1912–2007。单名易坚，字慧伯，号培堂，别署宁远楼主。1949年定居香港。书法学赵孟俯，兼擅甲骨、钟鼎、石鼓文、汉隶。绘画宗宋元，间写墨梅，师法王元章。又擅篆刻，印作力追秦汉。于印学亦有研究，为香港友声印社社员。自1947年，先后于各地举办书画篆刻展三十次。存世有《易越石篆刻》、《易越石金石书画集》、《石鼓文书法与研究》、《历代印学家概述》、《毛公鼎初步研究》、《宁远楼印存》、《历代印人传略》、《考临石鼓文》。

### YI Yueshi (1912–2007)

Yi Yueshi (1912–2007), a native of Hengyang, Hunan, courtesy name Huibo, literary names Peitang and Ningyuan louzhu, was originally named Yi Jian. Settling in Hong Kong in 1949, Yi modelled on Zhao Mengfu for his calligraphy, and excelled in the oracle-bone, bronze, stone-drum and Han clerical scripts. He was an occasional painter of plum blossoms who owed his work to the Yuan painter Wang Mian, and a seal carver who drew inspiration from the Qin and Han seals. Erudite in the study of seal carving, he was a member of the You Sheng Seal Carving Society. Since 1947, he had hosted 30 exhibitions of painting, calligraphy and seal carving in various places. His works include *Yi Yueshi zhuanke*, *Yi Yueshi jinshi shuhua ji*, *Shiguwen shufa yu yanjiu*, etc.



C1994.0370

平头钮方形四字白文印

近现代 (1928)

易越石

石 (寿山 / 青田 / 昌化)

印文： 李祖佑印

尺寸： 纵：3 厘米

横：3 厘米

高：8.1 厘米

Square Seal with Four Incised Characters

Modern period (1928)

YI Yueshi

Stone (Shoushan / Qingtian / Changhua)

Seal characters: Li Zuyou yin

Size: W: 3 cm

L: 3 cm

H: 8.1 cm